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Voorzitter: de heer Dany Vandenbossche 

Vraag om uitleg van de heer Carl Decaluwe tot de 
heer Geert Bourgeois, Vlaams minister van Be-
stuurszaken, Buitenlands Beleid, Media en Toerisme, 
over de billijke vergoeding bij lokale radio's 

De voorzitter: De heer Decaluwe heeft het woord. 

De heer Carl Decaluwe: Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, het is niet de eerste keer dat 
we het probleem van de billijke vergoeding bij lokale 
radio’s behandelen. Mijnheer de minister, u hebt al in-
spanningen geleverd en recent heb ik een vraag gesteld 
aan minister Anciaux. 

In het Vlaamse regeerakkoord staat in het hoofdstukje 
voor de ondersteuning van de vrijwilligers en het vere-
nigingsleven volgende belangrijke doelstelling: “De 
Vlaamse overheid zal de billijke vergoeding financieel 
en administratief ten laste nemen en onderhandelt de 
financiering van een vrijstellingsregeling inzake auteurs-
rechten voor sociaalculturele verenigingen.” Op 25 mei 
2005 keurde het Vlaams Parlement een resolutie goed 
waarin aan de Vlaamse Regering gevraagd werd om bij 
de bevoegde federale minister aan te dringen om te ko-
men tot een heronderhandeling, opdat afspraken worden 
gemaakt over rechtvaardiger tarieven inzake de billijke 
vergoeding voor de lokale radio’s, bijvoorbeeld in de 
vorm van een forfait afhankelijk van de zendsterkte. De 
belangrijkste doelstelling hiervan was de financiële 
leefbaarheid van de lokale radio’s, die het niet gemakke-
lijk hebben, te vrijwaren. 

Mijnheer de minister, ik heb u daar uitvoerig over onder-
vraagd. In april 2006 antwoordde u op een schriftelijke 
vraag over de uitvoering van deze resolutie dat er inder-
daad een overlegvergadering had plaatsgevonden en dat 
het resultaat hiervan was dat sinds 1 januari 2006 de jaar-
lijkse billijke vergoeding verschuldigd door de lokale 
radio-omroepen wordt berekend op basis van het aantal 
luisteraars, te vermenigvuldigen met een coëfficiënt van 4 
euro per luisteraar, met een minimum van 400 euro. En 
voor de lokale radio’s die niet aan de CIM-studie deel-
nemen, werd het bedrag vastgelegd op 400 euro. 

Verder zei u: “Ik kan hier nog aan toe voegen dat sinds 
de inwerkingtreding van de hierboven vermelde wijzi-
gingen aan het besluit van 10 februari 2003, ik van de 
radiosector geen nieuwe klachten heb ontvangen.” Ikzelf 
heb inmiddels echter wel heel wat klachten van lokale 
radio’s ontvangen. Voor de grote vakantie heb ik daar 
nog schriftelijke vragen over gesteld. U zei dat u bereid 

blijft om in overleg met de sector van de lokale radio’s 
een concreet voorstel uit te werken van basistarief en 
differentiatie. 

In antwoord op mijn vraag bevestigde minister  
Anciaux dat als die lokale radio’s eenmalige initiatie-
ven nemen, een voordeeltarief zou kunnen worden 
ingevoerd. Lokale radio’s die met vrijwilligers werken, 
organiseren eenmalige initiatieven om leefbaar te blij-
ven. De vraag is dan ook welke stappen nog kunnen 
worden gezet. 

Mijnheer de minister, lokale radio’s zijn meestal vere-
nigingen van vrijwilligers, die een niet te onderschatten 
rol spelen in de lokale gemeenschap. Ze zijn bovendien 
erg belangrijk voor de promotie van Vlaamse artiesten 
en dus in de verkoop van cd’s. Die verkoop levert dan 
weer auteursrechten op voor die artiesten. Bent u be-
reid om het systeem van de derdebetalersregeling dat 
de Vlaamse Regering met de inningmaatschappijen 
van de billijke vergoeding heeft afgesloten, eventueel 
in een eerste fase uit te breiden naar de kleinschalige 
lokale radio’s die niet tot een netwerk behoren? Zo ja, 
hoe zal dit dan concreet georganiseerd worden? Zo 
neen, wat is hiervoor uw motivering? 

De voorzitter: Minister Bourgeois heeft het woord. 

Minister Geert Bourgeois: Mijnheer Decaluwe, zoals u 
aangeeft, heeft de regering in uitvoering van het regeer-
akkoord beslist om een derdebetalersregeling in te voe-
ren voor de billijke vergoedingen die ten laste komen 
van social-profitorganisaties. Daaraan zijn echter voor-
waarden verbonden, zoals het uitzonderlijke of occasio-
nele karakter van de activiteit, een niet-gebruikelijke 
locatie en een maximale entreeprijs van 6 euro. Organi-
satoren van dergelijke evenementen kunnen via de web-
site www.vlaanderen.be/billijkevergoeding nagaan of ze 
in aanmerking komen voor de vrijstelling. 

Uit de voorwaarden volgt dat de lokale radio’s niet in 
aanmerking kunnen worden genomen voor deze vrij-
stelling. Voor een lokale radio die een uitzonderlijke 
activiteit organiseert buiten de eigen lokalen en met een 
entreeprijs van 6 euro, is dat natuurlijk wel het geval. 

Het kan echter niet de bedoeling zijn dat Vlaanderen 
stelselmatig betaalt aan de federale overheid of opdraait 
voor zaken die de federale overheid oplegt. Dat is een 
probleem dat de federale overheid moet oplossen. 

Dat betekent echter niet dat er wat betreft de billijke 
vergoeding geen oplossing dient te komen voor de
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problemen waarmee sommige lokale radio-omroepen 
momenteel te kampen hebben. Ik heb u eerder al geant-
woord dat ik nog geen klachten van lokale radio’s had 
ontvangen. Sinds deze zomer heb ik er een vijftal binnen 
gekregen. Er is een grote onbillijkheid omdat er een 
groot verschil is tussen het forfaitaire bedrag van 400 
euro en de vergoeding op basis de CIM-cijfers. 

U weet dat ik destijds met minister Verwilghen onder-
handeld heb. Ik heb toen gevraagd om iedereen een 
forfait op te leggen, eventueel te differentiëren volgens 
het vermogen. Bijvoorbeeld 1 kilowatt is 250 euro, 2 
kilowatt is dan een grotere vergoeding. Hij is daar niet 
willen op ingaan. Maar het blijkt dat dit voor lokale 
radio’s, die belast worden op basis van hun luistercijfers, 
een ondraagbare last is. VBRO, het samenwerkingsver-
band van Noost-West-Vlaanderen heeft laten weten dat 
zij in 2007 een bedrag van 12.000 euro moeten betalen. 
Dat is kolossaal veel. Ik vind dat absoluut geen billijke 
vergoeding meer. 

Ik ben voorstander van een specifieke oplossing voor de 
problemen waarmee de lokale radio-omroepen inzake de 
billijke vergoeding te kampen hebben. Ik blijf voorstander 

van het systeem van een klein forfait. Ik denk dat het 
administratief ook veel eenvoudiger zou zijn. Voor de 
federale overheid zou het geen of weinig verschil uitma-
ken, men zou integendeel kunnen besparen op medewer-
kers. Ik heb het voorstel op de tafel gelegd bij de bespre-
kingen in Hertoginnedal. Ik hoop dat er steun voor komt. 
Ik zou aan de leden van de partijen die bij de regerings-
onderhandelingen betrokken zijn, willen vragen om  
ervoor te zorgen dat het punt in de onderhandelingen 
opgenomen wordt. Als het niet zo zou zijn, dan neem ik 
na de vorming van de regering onmiddellijk contact op 
met de nieuwe minister van Economie om dit probleem 
te regelen in het belang van de lokale radio’s, maar ook 
in het belang van de federale overheid. 

Het Vlaamse regeerakkoord voorziet er niet in om in 
dezen bij te dragen. Ik heb er ook geen middelen voor. 
Ik zou het ook niet goed vinden dat wij met Vlaamse 
centen een onbillijk federaal systeem in stand houden. 
We moeten ervoor gaan om een regeling in het federale 
regeerakkoord op te nemen. Voor het federale budget 
is dat een kleinigheid. 

De voorzitter: Het incident is gesloten. 

 


